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Kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Gyermekvédelmi szakellátás helyzete és átszervezése” címmel a Házszabály 91 . §-a

alapján kérdést kívánok benyújtani Sz űcs Erika miniszterhez. A kérdésre a választ írásban

kérem !

Tisztelt Miniszter Asszony !

A 2009. január 1 . napjától hatályos, a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról
szóló, 1997 . évi XXXI. tv. 95 . §-a oly módon szabályozza a gyermekek otthont nyújtó, és a z
utógondozói ellátásának biztosítását, hogy azokat a megyei jogú városi önkormányzat
feladatai közé delegálja .

Az ellátási kötelezettség a jelenleg hatályos szabályozás alapján 2008 . december 31 . napjáig
a megyei önkormányzatok feladata .

A 2009. január 1 . napjától hatályba lép ő szabályozás nem terjed ki arra, hogy az ellátáso k
infrastrukturális feltételei átadásra kerülnek/kerüljenek-e az ellátást nyújtó megye i
önkormányzatoktól a jöv őben, az ellátás biztosítására kötelezett megyei jogú városokhoz .
Erre vonatkozóan sem jogszabály, sem pedig szakmai módszertani állásfoglalás nem született ,
segítendő a megyei jogú városok és a megyei önkormányzatok közötti feladatátadá s
nehézségeit .

A megyei jogú városok költségvetési lehet őségei nem tették lehetővé, hogy a feladatellátás
infrastrukturális feltételeit megteremtsék, történjen ez kizárólagosan önkormányzat i
hozzájárulás, de akár alkalmas pályázat esetén pályázati forrásból, hiszen az elmúl t
időszakban az ellátás feltételeinek megteremtésére nem került pályázat kiírásra .

Alkotmányossági kérdés, hogy amíg jogszabály a helyi önkormányzatnak kötelez ő feladat -
és hatáskört állapít meg, a feladatellátáshoz szükséges forrásokat azzal egyidej űleg az
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Országgyűlés biztosítja, továbbá az Országgyűlés dönt a költségvetési hozzájárulás
mértékéről és módjáról. Az ellátáshoz szükséges anyagi feltételek biztosításába
beletartozónak kell tekinteni az ellátáshoz szükséges infrastruktúra megteremtését is .

A gyermekotthonokban és a speciális gyermekotthonokban elhelyezett gyermekek után jár ó
állami normatív hozzájárulás mértéke a tényleges költségek felét sem éri el . A hivatásos- é s
nem hivatásos nevelőszülőknél elhelyezett gyermekek ellátását sem fedezi az állami normatív
hozzájárulás teljes mértékben .

Mindezek alapján egy Szolnok nagyságú (75-76 ezer lakosú) városnál a következ ő
nagyságrendű kiadásokat jelentené a szükséglet szerinti ellátás biztosítása az állami normatí v
támogatás igénybe vétele felett (kb . 90 fő ellátására, amelyből 40 fő gyermekotthonokban, é s
50 fő nevelőszülőknél kerül elhelyezésre) : összesen 250-280 millió Ft (létrehozás : 150-180
millió Ft; működtetés: kb . 100 millió Ft/év)

Tisztelt Miniszter Asszony !

A fentiek alapján kérdezem ,
hogy a jelenlegi helyzetben – tekintettel arra, hogy alkalmas pályázat hiányában ne m
volt lehetőség a működtetés feltételeinek kialakításához szükséges források pályázat i
úton való megteremtésének – milyen lehetősége van egy megyei jogú városnál a forrás
előteremtésre, úgy hogy a mindenkori állami normatív támogatás az ellátáso k
biztosításának töredékét fedezi ?
Mi a szakmai és módszertani alapja a megyei gyermekjóléti szakellátá s
átszervezésének?
Tervezi-e a Tisztelt Minisztérium a normatív támogatások rendszerének átgondolását a
gyermekjóléti szakellátások átszervezésének ismeretében?
Miért teremt a hatályba lépő szabályozás eltérő lehetőséget (kötelezettség szintjén is) a
megyei és megyei jogú város önkormányzatának?
Mi a Minisztérium álláspontja a megyei szakellátás átszervezését illet ő elképzelések
vonatkozásában, beleértve a Magyar Köztársaság 2009 . évi költségvetés e
vonatkozásában, a fenti témában tett ágazati javaslatot.

Várom őszinte válaszát !

Budapest, 2008 . december 15.

Tisztelettel :

Sza
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